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Jestem z pokolenia, które dobrze pamiÄ™ta czasy tzw. komuny. PamiÄ™tam teÅ¼ Å›wietnie, Å¼e
jak w &bdquo;Trybunie Ludu&rdquo; pisali, iÅ¼ &bdquo;nieprawdÄ… jest jakoby coÅ›
tam&hellip;&rdquo;, to wiadomo byÅ‚o, Å¼e to &bdquo;coÅ› tam&rdquo; wydarzyÅ‚o siÄ™
naprawdÄ™. Takie wÅ‚aÅ›nie miaÅ‚em pierwsze skojarzenie, jak przeczytaÅ‚em
&bdquo;OÅ›wiadczenie ZarzÄ…du Stadniny Koni Janów Podlaski SpóÅ‚ka z o.o.&rdquo;, które dziÅ›
(7.01.2019 r.) ukazaÅ‚o siÄ™ na stronie internetowej stadniny. A brzmi ono tak: W zwiÄ…zku z
pojawiajÄ…cymi siÄ™ w ostatnich dniach doniesieniami medialnymi, dotyczÄ…cymi
rzekomej utraty pÅ‚ynnoÅ›ci finansowej skutkujÄ…cej zagroÅ¼eniem upadÅ‚oÅ›ciÄ…
SpóÅ‚ki Stadnina Koni Janów Podlaski Sp. z .o.o., ZarzÄ…d Stadniny informuje, Å¼e
doniesienia te nie majÄ… pokrycia w rzeczywistoÅ›ci.

Tylko jak to siÄ™ ma do faktu, Å¼e p.o. prezesa Grzegorz CzochaÅ„ski w tym samym
oÅ›wiadczeniu potwierdza, Å¼e 26 wrzeÅ›nia 2018 roku wysÅ‚aÅ‚ do swoich zwierzchników z
Krajowego OÅ›rodka Wsparcia Rolnictwa (KOWR) pismo informujÄ…ce &bdquo;o moÅ¼liwoÅ›ci
ewentualnego wystÄ…pienia utraty pÅ‚ynnoÅ›ci finansowej&rdquo;. Jak to siÄ™ ma do faktu, Å¼e
KOWR &bdquo;zleciÅ‚ ZarzÄ…dowi SpóÅ‚ki opracowanie dÅ‚ugoterminowego Planu
Naprawczego&hellip;&rdquo; JuÅ¼ nawet fakt, Å¼e sÅ‚owa Plan Naprawczy pisane sÄ… z
duÅ¼ych liter (wbrew reguÅ‚om jÄ™zyka polskiego) Å›wiadczy, Å¼e sytuacja Stadniny jest bardzo
zÅ‚a. To takie nieÅ›wiadome, ale freudowskie zwrócenie uwagi na powagÄ™ sytuacji, przez
piszÄ…cego oÅ›wiadczenie.Czy planów naprawczych nie zarzÄ…dza siÄ™ przypadkiem wtedy, gdy
strata przekracza wartoÅ›Ä‡ odpisów amortyzacyjnych? Aby byÅ‚a jasnoÅ›Ä‡. Nie ucieszyÅ‚aby
mnie wiadomoÅ›Ä‡, gdyby siÄ™ okazaÅ‚o, Å¼e janowska stadnina zostaÅ‚a postawiona w stan
upadÅ‚oÅ›ci. Nie kibicujÄ™ takiemu scenariuszowi. Å»yczÄ™ stadninie i ludziom w niej
pracujÄ…cym, aby wszelkie kÅ‚opoty udaÅ‚o siÄ™ przezwyciÄ™Å¼yÄ‡. Aby konie uzyskiwaÅ‚y
wysokie ceny na aukcji Pride of Poland. Aby ta aukcja ponownie staÅ‚a siÄ™ dumnÄ… wizytówkÄ…
paÅ„stwowej hodowli koni arabskich w Polsce.Niestety, obawiam siÄ™, Å¼e tego stanu rzeczy nie
uda siÄ™ szybko, jeÅ›li w ogóle, przywróciÄ‡.  A dodatkowo uwaÅ¼am, Å¼e bÄ™dzie to bardzo,
bardzo trudne. Nie chcÄ™, aby stadnina upadÅ‚a, ale bÄ™dÄ…c czÅ‚owiekiem odpowiedzialnym,
muszÄ™ publicznie przestrzegaÄ‡, Å¼e grozi jej upadÅ‚oÅ›Ä‡. RobiÄ™ to w trosce o polskÄ…
hodowlÄ™ i w imiÄ™ prawdy. Bo tylko ujawnianie faktów pozwala ludziom wÅ‚aÅ›ciwie oceniÄ‡
rzeczywistoÅ›Ä‡. A ta, wbrew temu co próbujÄ… wmawiaÄ‡ nam p.o. prezesa SK Janów Podlaski,
KOWR, minister rolnictwa, dla najstarszej polskiej stadniny koni arabskich czystej krwi, jest bardzo
zÅ‚a. Przez 15 lat, kiedy prezesem (i gÅ‚ównym hodowcÄ…) janowskiej stadniny byÅ‚ Marek Trela,
spóÅ‚ka zawsze miaÅ‚a dodatnie wyniki finansowe. Czasami byÅ‚y one maÅ‚e, ale na plusie. A w
janowskim przedsiÄ™biorstwie rolnym nigdy nie byÅ‚o Å‚atwo wyjÅ›Ä‡ na plus, bo gospodaruje one
na lichych ziemiach, a hodowla koni kosztuje. Jednak oparcie siÄ™ na dwóch filarach: z jednej
strony na sprzedaÅ¼y koni arabskich podczas aukcji za wysokie ceny, z drugiej zaÅ› na
sprzedaÅ¼y mleka, pozwalaÅ‚o na takie wyniki. Rok 2015 byÅ‚ dla janowskiej stadniny rekordowy.
Niejako &bdquo;w nagrodÄ™&rdquo; za to, Marka TrelÄ™ zdymisjonowano, opluto, a dodatkowo
prokuratura prowadzi Å›ledztwo w sprawie rzekomej niegospodarnoÅ›ci w SK Janów Podlaski. 
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Tymczasem po dwóch latach (2016, 2017) &bdquo;dobrej zmiany&rdquo; spóÅ‚ka ma stratÄ™
ponad 1,6 mln zÅ‚ i balansuje na skraju upadÅ‚oÅ›ci. Wyników tego trzeciego roku &bdquo;dobrej
zmiany&rdquo; &ndash; 2018 &ndash; jeszcze nie znamy, ale uwaÅ¼am, Å¼e strata finansowa
jeszcze wrosÅ‚a. Dlaczego w tej sytuacji Å¼adna prokuratura nie prowadzi Å›ledztwa w sprawie
prawdziwej, a nie wydumanej, niegospodarnoÅ›ci? Sytuacja w Janowie Podlaskim skupia jak w
soczewce to, co jest charakterystyczne dla rzÄ…dów PiS &ndash; olbrzymi rozdÅºwiÄ™k miÄ™dzy
wielkimi sÅ‚owami i wzniosÅ‚ymi hasÅ‚ami, a brakiem kwalifikacji ludzi, którzy te hasÅ‚a realizujÄ…,
czÄ™sto ich miernym poziomem moralnym, czÄ™sto prywatÄ… i fatalnymi wynikami ich dziaÅ‚aÅ„. 
A jeÅ›li chodzi o Janów Podlaski, to trzeba przypominaÄ‡ nazwiska ludzi, którzy do zapaÅ›ci
stadniny doprowadzili:&bull; Krzysztof Jurgiel, byÅ‚y minister rolnictwa, który daÅ‚ zielone Å›wiatÅ‚o
na wyrzucenie trojga fachowców;&bull; Jan DobrzyÅ„ski i Andrzej Wójtowicz, którzy z niskich
pobudek (zemsta) namówili ministra rolnictwa do tego fatalnego w skutkach (takÅ¼e dla niego)
ruchu;&bull; Waldemar HumiÄ™cki, Andrzej Sutkowski, Karol Tylenda, Witold Strobel -
 kierownictwo najpierw Agencji NieruchomoÅ›ci Rolnych, a potem Krajowego OÅ›rodka Wsparcia
Rolnictwa, które realizowaÅ‚o posÅ‚usznie &bdquo;liniÄ™&rdquo; Jurgiela, a powinno nadzorowaÄ‡
paÅ„stwowe stadniny, tymczasem na kaÅ¼dym kroku wykazywaÅ‚o siÄ™ brakiem tegoÅ¼ nadzoru;
&bull; Marek Skomorowski, Mateusz Leniewicz-Jaworski, SÅ‚awomir Pietrzak, Grzegorz 
CzochaÅ„ski &ndash; kolejni prezesi i czÅ‚onkowie zarzÄ…du janowskiej stadniny. Ci wszyscy ludzi
doprowadzili do zapaÅ›ci finansowej janowskiej stadniny, a takÅ¼e do zdemolowania prestiÅ¼u
aukcji Pride of Poland (w tym ostatnim &bdquo;sukcesie&rdquo; trzeba jeszcze dopisaÄ‡ nazwiska: 
Maciej Grzechnik i Hanna Sztuka).Marek Szewczyk                                                                         
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